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obszerne w spom nienie. Również m iejscowy dziennik „Gazeta O lsztyńska”, a także  
tygodnik „Słowo Powszechne” (w dodatku  lokalnym  „Słowo na W arm ii i M azurach”> 
zamieściły w dwóch odcinkach w spom nienia o Jego pracy i działalności.

Cześć Jego pamięci!

M ichał K rakow ski 
adw okat

N A C Z E L N A  R A D A  A D W O K A C K A

A. U chw ała Prezydium  N acze ln e j Rady Adw okackiej

SPRAW A REA LIZA CJI UCHWAŁY PREZYDIUM NRA Z D N L\ 10.XII.1970 r. *
W ŚW IETLE INFORM ACJI RAD ADWOKACKICH 

I ZESPOŁÓW SPECJALISTYCZNYCH

(uchwała z dnia 6 m aja 1971 r.)

P rezydium  Naczelnej Rady A dw okackiej, po zapoznaniu się z inform acjam i n a 
desłanym i przez rady  adw okackie i zespoły specjalistyczne a dotyczącymi realizacji 
uchw ały Prezydium  NRA z dnia 10 grudnia 1970 r.

p o s t a n o w i ł o

I. Zmienić pk t 1 wym ienionej wyżej uchw ały i nadać m u brzm ienie następujące:
„Podwyżka staw ki dokonana ,n a  podstaw ie § 6 ust. 2 rozporządzenia 
o opłatach za czynności zespołów adwokackich w  wysokości p rzekracza
jącej 100»/0 opłaty zasadniczej w ym aga pisemnego uzasadnienia kierow 
n ika zespołu. W ysokość w ynagrodzenia nie może przekraczać w ynagro
dzenia za daną spraw ę, pobieranego przez adw okatów  w k ra ju  zlecenio
daw cy”.

II. Pełny tekst w ym ienionej wyżej uchw ały w raz ze zm ianą dziś p rzyję tą podać 
do wiadom ości Rad A dwokackich i kierow ników  zespołów specjalistycznych.

B. Z  prac Prezydium  N RA

Na posiedzeniu w  dniu 3.VIII.1971 r. omawiano przebieg zgromadzeń delegatów  
oraz zgłoszone na nich wnioski. Ogólna liczba delegatów  w ynosiła 900. Głos zabie
rało 132 delegatów. Na każdym  zgrom adzeniu delegatów byli przedstaw iciele m ie j-

* Patrz: „P a lestra” 1971 r., nr 1, s. 94.
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seowych w ładz politycznych, M inisterstw a Sprawiedliwości i Naczelnej Rady Adwo
kackiej.

Na w szystkich zgrom adzeniach om awiano ak tualną sy tuację polityczną k ra ju  
w naw iązaniu do problem atyki VII i V III P lenum  KC. Obszernie om awiano spraw y 
zawodowre oraz kw estie nowelizacji ustaw y o ustro ju  adw okatury  i aktów  w yko
nawczych. A tm osfera na wszystkich zgrom adzeniach była spokojna i poważna. P re 
zydium  postanowiło rozpatrzyć w szystkie w nioski i dezyderaty zgłoszone na zgrom a
dzeniach i uwzględnić w  swojej pracy te wnioski, które dotychczas nie zostały- 
jeszcze zrealizowane. Na najbliższym  posiedzeniu p lenarnym  NRA złoży w  tej. 
m ierze sprawozdanie.

*

Na tymże posiedzeniu postanowiono przedstaw ić M inistrowi Sprawiedliwości p ro 
jek t planu rozmieszczenia aplikantów  adw okackich między poszczególnymi izbami' 
adwokackim i na rok 1972. A plikantów  w  roku  1971 jest 220 Rady adw okackie p ro 
ponowały na rok 1972 liczbę 251 osób. P rezydium  NRA zaś zaproponowało liczbę 263 
aplikantów  adwokackich.

M inister Sprawiedliwości zarządzeniem  z dnia 1 w rześnia 1971 r. określił liczbę; 
etatów  aplikanckich na 263.

*

Na posiedzeniu w  dniu 19.VIII.1971 r. postanow iono powołać K om isję publicystów  
praw nych pod przewodnictw em  adw. S. Podemskiego oraz K om isję do spraw  no
welizacji ustaw y i rozporządzeń w ykonaw czych pod przew odnictw em  adw. J. Bed
narczyka. Obie kom isje m ają  przedstaw ić P rezydium  wnioski nowelizacyjne.

*

Na posiedzeniu w  dniu 16.IX.1971 r. dokonano analizy działalności finansow ej 
zespołów adw okackich w  pierwszym  półroczu 1971 r.

W okresie tym  było 459 zespołów adw okackich liczących 3 900 członków (w tym  
246 adw okatów  o ograniczonych zarobkach do 750 zł mieś.). W stosunku do analo
gicznego okresu w  roku  1970 liczba adw okatów  pełnozatrudnionych zm niejszyła się 
o 60, natom iast adw okatów  o ograniczonych zarobkach zwiększyła się o 7. P rze
ciętne koszty adm inistracyjne w  skali k rajow ej wyniosły 32,7%, czyli zm niejszyły 
się w stosunku do analogicznego okresu w  roku 1970 o 0,3%.

Liczba przyjętych nowych spraw  w yniosła 48 na jednego adw okata pełnozatrud- 
nionego. Liczba spraw  z urzędu wyniosła 12,2%, czyli zw iększyła się o 0,4°/o w  sto
sunku do analogicznego okresu w  roku 1970. Najwięcej sp raw  z urzędu notuje się 
w  izbach: zielonogórskiej, szczecińskiej, gdańskiej i koszalińskiej, najm niej n a to 
m iast w izbach: łódzkiej, lubelskiej, katow ickiej i kieleckiej.

W stosunku do pierwszego półrocza 1970 r. obroty zespołów zwiększyły się o 6,7%. 
w ynagrodzenia b ru tto  zwiększyły się o 7,1%, w ynagrodzenia netto  zwiększyły się 
o 6,6%. Obrót na jednego adw okata zw iększył się o 8,3%, a dochód do opodatko
w ania zwiększył się o 8,8%, dochód zaś netto  zwiększył się o 6,9n/o. W pływ spraw  
cywilnych zwiększył się o l,?0/*, karnych o 11,7%, w pływ  zaś innych spraw  zm niej
szył się o 28,9%.
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W związku z w yrokiem  Trybunału  Ubezpieczeń Społecznych z dnia 25.11.1971 r., 
w  m yśl którego w ynagrodzenie pobierane przez członków organów adw okatury w li- 
•cza się do podstaw y em erytury  (renty), P rezydium  NRA na posiedzeniu w dniu 23 
w rześnia 1971 r. postanowiło zwrócić się do rad  adwokackich, by poczynając od n a j
bliższej w ypłaty  wynagrodzeń w płacały do ZUS-u składki i na fundusz em erytalny 
w  wysokości 15,5% od powyższych wynagrodzeń.

*

Na posiedzeniu w  dniu 30.IX. 1971 r. postanowiono w7ystąpić o przyznanie odzna
czeń państw ow ych dla ośmiu adw okatów  z ty tu łu  działalności zawodowej i społecz
nej.

*

Na posiedzeniu w dniu 14.X.1971 r. postanowiono przyznać Radzie Adwokackiej 
w  B iałym stoku — z nadwyżek finansowych CFSAA — kwotę 950 000 zł na pokrycie 
kosztów budow y, lokalu dla Zespołu Adwokackiego Nr 1 w Białym stoku. Z tych 
sam ych nadwTyżek przyznano Radzie Adwokackiej w Opolu 20 000 zł na przebudowę 
i kap italny  rem ont lokalu Zespołu Adwokackiego Nr 2 w Opolu oraz 40 000 zł R a
dzie Adwokackiej w W arszawie na ogrodzenie paw ilonu Zespołu Adwokackiego 
w Siedlcach.

*

Na posiedzeniu w dniu 21.X.1971 r. Prezes NRA adw. dr S tanisław  Godlewski po
ddał do wiadom ości treść pism a Prezesa Zakładu Ubezpieczeń Społecznych z dnia 
14 października br., w którym  to piśm ie Prezes ZUS postuluje wprowadzenie u sta 
wowej granicy w ieku em erytalnego dla adwokatów.

*

Na posiedzeniu w dniu 28.X.1971 r. przyznano z nadw yżek CFSAA Radzie Adwo
kackiej w Rzeszowie kwotę 230 000 zł na kupno nieruchom ości w Lubaczowie na 
potrzeby Zespołu Adwokackiego.

O n Z E C Z M C T W O  S Ą D U  N A J W Y Ż S Z E G O

1.
G l o s a

do postanowienia Sqdu N ajw yższego  z dnia 7. IV. 1 9 7 0  r. 
w spraw ie II C Z  37/ 70*

I. Poniew aż głosowane orzeczenie zapadło w postępow aniu cywilnym, ograniczam  
swe wywody do tego postępowania, choć pogląd Sądu Najwyższego będzie m iał od-

* P ostanow ienie to wraz z uzasadnieniem  zostało opublikow ane w  OSNCP z 1971 r., nr 2, 
poz. 32.


